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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv     

Jesenje zasedanje 

 

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje  

Sednica  br. 26 

Zgrada Skupštine, sala N - 303 

Priština, 24.  oktobar 2018. godine, u 10:00 časova  

 

ZAPISNIK 

 

Sednici su prisustvovali:  Besa Baftiu, Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, Enver Hoti, Drita Millaku, 

Naser Rugova, Flora Brovina, Bekim Haxhiu, Miljana Nikolić,Time Kadrijaj, Haxhi Avdyli i 

Fikrim Damka. 

 

 

Sednicom je predsedavala: Besa Baftiu, predsednica  Komisije.  

 

          

DNEVNI  RED: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Formiranje Radne grupe za monitorisanje Zakona br. 04/L-190 o medicinskim 

proizvodima i opremi; 

3. Kašnjenja u prosleđivanju nacrta zakona; 

4. Razno. 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 

 

2. Formiranje Radne grupe za monitorisanje Zakona br. 04/L-190 o medicinskim 

proizvodima i opremi 

 

Besa Baftiu, predsednica: Na prethodnoj sednici nismo mogli da formiramo radnu grupu za 

monitorisanje, jer nismo imali kvorum, stoga ostalo je za danas kao tačka dnevnog reda da se 

formira ova grupa. Planom rada odlučili smo da monitorišemo Zakon br. 04/L-190 o medicinskim 

proizvodima i opremi. Predlažem da predsedavajući radne grupe za monitorisanje bude Bekim 

Haxhiu ili Naser Rugova. 

Pošto je Naser Rugova pristao da bude predsedavajući ove grupe, nama ostaje da budemo deo ove 

grupe. Danas smo trebali formirati i radnu grupu za amandmandovanje Nacrta zakona o 
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inspektoratu rada, ali pošto još nije usvojen u Skupštini, očekuje se da se ova grupa formira na 

narednoj sednici. 

 

Nakon diskusija, Komisija je formirala radnu grupu za monitorisanje Zakona br. 04/L-190 o 

medicinskim proizvodima i opremi u sledećem sastavu: Naser Rugova, predsedavajući, Besa 

Baftiu, Bekim Haxhiu, Time Kadrijaj, Fatmire Mullhaxha-Kollçaku i Fikrim Damka, članovi.   

 

3. Kašnjenja u prosleđivanju nacrta zakona 

 

Predsednica je navela da postoje određena kašnjenja u prosleđivanju nacrta zakona u Skupštini. 

Prema strategiji Vlade, mi smo izradili plan rada, ali ne možemo raditi u skladu sa planom, jer 

zakoni nisu dostavljeni kako je predviđeno zakonodavnom strategijom.  

Takođe želim da diskutujemo o Zakonu o penzijskim šemama finansirane od strane države. 

Ranije je Ministar rada i socijalnog staranja kazao da je u toku izrada koncept dokumenta o 

značajnoj reformi penzijskog sistema. Predlažem da na narednoj sednici ponovo pozovemo 

ministra i vidimo dokle je stigao ovaj koncept dokument, jer je član 8. ovog zakona 

diskriminirajući i predviđa da samo osobe koje imaju radni staž od 15 godina pre 1999. godine, 

mogu da uživaju pravo na penziju. 

Ako ministar ne radi na koncept-dokumentu o penzijskoj reformi, onda mi kao Komisija da 

pokrenemo inicijativu i da izmenimo i dopunimo Zakon o penzijskim šemama, naročito član 8. 

koji je prilično diskriminirajući.  

 

Haxhi Avdyli,  naglasio je da, iz dosadašnjeg rada, sam primetio da je Komisija zaostala sa 

zakonodavnom agendom i izrazio duboko razočarenje da u ovoj godini ništa nije učinjeno u 

reformi zdravstva, iako je bilo predviđeno da se zakoni dostave ove godine. Mi kao poslanici 

obavili smo naš posao u Komisiji, ali oni koji su trebali da proslede nacrte zakona u Komisiji nisu 

ih prosledili, stoga bi trebali biti zahtevniji i da zahtevamo da se dostave zakoni o reformi 

zdravstva i da se ne radi samo na fasadi, dok i u sektoru socijalne zaštite postoji stagnacija u 

prosleđivanju Nacrta zakona. 

 

Predsednica, istakla je da je Zakon o zdravstvenom osiguranju trebao da se dostavi krajem juna i 

predložila je da se na narednim sastancima pozovu Ministar rada i socijalnog staranja i Ministar 

zdravstva, kako bi videli  dokle su stigli sa njihovim planovima i radom. 

Postoji još jedna mogućnost da mi kao Komisija pokrenemo izradu Nacrta zakona o penzijskim 

šemama finansirane od strane države. 

 

Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, navela je da, smatram da smo mi kao Komisija imali malo posla, 

ali ne zbog naše krivice, jer toliko zakona koliko je dostavljeno, mi smo radili. Što se tiče Zakona 

o zdravstvenom osiguranju, ovaj zakon je izgubio značenje, pošto se o tome mnogo diskutovalo. 

Predlažem da pozovemo oba ministra, Ministra zdravstva i Ministra rada i socijalnog staranja. Da 

razgovaramo o penzijskoj šemi, konkretno o članu 8. zakona, jer je postalo vrlo problematično, a 

sa Ministrom zdravstva da diskutujemo i o esencijalnoj listi. 

 

Bekim Haxhiu, naglasio je da Zakon o medicinskim proizvodima i opremi, najviše je potrebno 

da se montioriše, jer Agencija za medicinske proizvode ima poteškoća u svom funkcionisanju. 

Zakon o medicinskim proizvodima i opremi trebalo bi da bude u agendi sledeće godine i da 

izradimo zakon bez ikakvog uticaja od interesnih grupa. Većina predmeta u sudu za falsifikovanje 

lekova je zastarelo. 
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Trebamo početi što pre sa reformom penzijskih šema i izmenom Zakona o zdravstvenom 

osiguranju. Postoji stagnacija u ispunjavanju zakonodavne strategije, posebno u prosleđivanju 

nacrta zakona o reformi u zdravstvu. 

 

Enver Hoti, istakao je da bi trebalo da budemo aktivniji i da imamo institucionalnu odgovornost 

kako bismo ostvarili naše zadatke. Predlažem da zahtevamo od ministara da nam dostave i  

projekciju budžeta za njihova ministarstva za 2019. godinu. 

Što se tiče zastarelosti predmeta za falsifikovanje lekova, mogu reći da je zastarelost predmeta 

samrtni odar pravosudnog sistema, a to ne bi trebalo da se  desi.  

 

Haxhi Avdyli, naglasio je da će navesti još teži  izraz, Nacrt zakona o zdravstvenom osiguranju je 

ostalo mrtvo slovo na papiru, kao što sam ranije rekao. Veoma sam skeptičan da ćemo imati za 

kratko vreme Zakon o zdravstvenom osiguranju. I u trenutku kada je sve digitalizovano, a mi i 

dalje mislimo da stavimo zdravstveno osiguramo na papiru. 

 

Flora Brovina, rekla je da se slaže sa većinom dosadašnjih diskusija, kao i činjenicom da smo svi 

trebali biti aktivniji u našem radu i odgovornostima. Što se tiče Zakona o penzijskim šemama 

finansirane od strane države, smatram da se ne treba diskutovati samo o članu 8. ovog zakona, već 

se treba diskutovati o mnogim pitanjima o ovom zakonu.  

 

Predsednica, predložila je posetu ministarstvima i tom prilikom će se diskutovati o ovim 

pitanjima.  

 

Flora Brovina, rekla je da to ne treba uraditi, jer ministrima je mesto ovde. 

Ovih dana je bilo veoma aktuelno pitanje žena koje su zlostavljene tokom poslednjeg rata na 

Kosovu, gde se veoma diskutovalo u javnosti o ispovesti žene koja je  silovana tokom rata, a za 

nju je rečeno da je prva žena koja je govorila javno. Njen slučaj nije prvi koji se pojavio u 

javnosti, ali je ovom slučaju pridata veća pažnja. Jer postoje i druge žene koje su pokušale da 

dokažu istinu evo već 20 godina, ali su im usta zatvorena.  

 

Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, navela je da u vezi ovih slučajeva trebamo se više angažovati, 

tako da žrtve seksualnog nasilja tokom rata na Kosovu ne doživljavaju kao dvostruko silovanje 

ono što su već doživele. 

 

Predsednica,  istakla je da ćemo i o ovom pitanju diskutovati sa Ministrom za rad i socijalno 

staranje. 

 

Time Kadrijaj, navela je da kada god su nam dostavljeni zakoni, a nisu nam se svideli, s 

predanošću smo radili na amandmandovanje zakona, kako bi ti zakoni bili funkcionalni. Zamolila 

bih članove Komisije da glasaju o Zakonu o društvenim preduzećima, koji je na dnevnom redu u 

Skupštini Kosova i Komisija za zakonodavstvo ga nije podržala, stoga zahtevam podršku od 

članova Komisije na sednici. 

 

Predsednica, naglasila je da smo diskutovali o primedbama Komisije za zakonodavstvo i 

promenili  smo reč "stranka" na "politički subjekt", i to smo ispravili. Dok smo za sledeće pitanje 

jednoglasno glasali i prosledili Skupštini i verujem da u tom pogledu nećemo imati problema. 
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Time Kadriaj, naglasila je da bi želela da lobira kod članova Komisije kako bi razgovarali sa 

svojim kolegama u parlamentarnim grupama da dođu i glasaju o zakonima na sednici i da ih ne 

bojkotuju.  

 

Drita Millaku, istakla je da, ne pripadam medicinskoj oblasti, ali ne oklevam da budem član ove 

grupe. Želela bih da sarađujem sa svima vama koji imate iskustva. 

Takođe želim da znam o Zakonu o porodiljskom odsustvu, o porodiljama, da li je obuhvaćen  u 

Zakon o radu.  

  

Predsednica,  navela je da Zakon o porodiljskom odsustvu nije obuhvaćen u Zakon o radu i da je 

to poseban zakon. Nacrt zakona je na javnoj raspravi u Vladi, a zatim će se dostaviti Skupštini.  

 

Drita Millaku,  rekla je da je zdravstvo u lošoj situaciji, to se vidi i nije potreban komentar. 

Svako ko ima posla sa UKCK-om ili bilo kojom regionalnom bolnicom, primeti da je situacija 

loša, čak iako se glasaju zakoni. Najveći problem je nepoštovanje ili neizvršenje. Ne možemo svi 

biti krivci, ali oni koji direktno upravljaju ovim institucijama, odgovornost ostaje na njima. 

 

Na kraju predsednica Besa Baftiu,  pozvala ih je da posetu Onkološku kliniku  i na radnom ručku.   

 

Sednica je završena u 11:20 časova. 

  

 

Pripremilo:                                                                                Predsednica  Komisije, 

 Osoblje za podršku Komisiji.                                       

 

                                                                                                        Besa BAFTIU  

 

 

  

 

 

 

 


